

目 次

综述类

- 生态海堤理念与实践 范航清,何斌源,王 欣,等(427)
世界珊瑚礁现状和威胁研究进展 张乔民,赵美霞,王丽荣,等(435)
越南红树林的种类、分类和面积 周浩郎(441)
海草分子生物学研究进展 陈思婷,邱广龙(448)
广西滨海盐沼生态系统研究现状及展望 潘良浩,史小芳,曾 聰,等(453)

实验研究类

- 涠洲岛园艺式珊瑚苗圃的架设与移植 王 欣,高霆炜,陈 骁,等(462)
25年来广西滨海红鳞蒲桃群落的变化特征 曾 聰,李蕾鲜(468)
人为物理干扰对海草群落及大型底栖动物的生态影响 苏治南,邱广龙,范航清,等(474)
广西海岸潮间带互花米草遥感监测 陶艳成,潘良浩,范航清,等(483)
廉州湾红树林大型底栖动物食物来源研究 杨明柳,高霆炜,邢永泽,等(490)
红树蚬与歪红树蚬对短链氯化石蜡胁迫应答的差别 邢永泽,杨明柳,农 莹,等(498)
涠洲岛淡水鱼类多样性研究 王 欣,高霆炜,莫竹承,等(504)
鲎保育的三赢策略 谢蕙莲,范航清,廖永岩,等(509)
养殖模式及酸和硫化物胁迫对中华乌塘鳢血液生理生化指标的影响 陆宇哲,潘红平,王 帅,等(516)
白骨壤新害虫柚木肖弄蝶夜蛾的生物特性及防治 刘文爱,李丽凤(523)

本期责任编辑:陆 雁 米慧芝 黎贞崇

英文审读:高 雪 编务:李智娟

CONTENTS

Review

- The Conception and Practices of Ecological Sea Dyke FAN Hangqing ,HE Binyuan ,WANG Xin , et al. (427)
A Review of Current Status of Coral Reefs and Their Threats in the World ZHANG Qiaomin ,ZHAO Meixia ,WANG Lirong , et al. (435)
Species, Distribution and Area of Mangroves of Vietnam ZHOU Haolang (441)
A Review of Current Status of Molecular Biology in Seagrass Biology CHEN Siting ,QIU Guanglong (448)
Status and Characteristics of the Research on Salt Marshes along Guangxi Coast PAN Lianghao ,SHI Xiaofang ,ZENG Cong , et al. (453)

Experiment

- The Construction and Transplantation of Coral Gardening Nursery in Weizhou Island WANG Xin ,GAO Tingwei ,CHEN Xiao , et al. (462)
Variation Characteristics of *Syzygium hancei* Communities along the Coast of Guangxi during the Past 25 Years ZENG Cong ,LI Leixian (468)
Ecological Effects of Physical Disturbance on Seagrass Community and Associated Macrofauna SU Zhinan ,QIU Guanglong ,FAN Hangqing , et al. (474)
Remote Sensing Monitoring of *Spartina alterniflora* in Coastal Intertidal Zone of Guangxi TAO Yancheng ,PAN Lianghao ,FAN Hangqing , et al. (483)
Study on the Food Sources of Mangrove Macrofauna in Lianzhou Bay YANG Mingliu ,GAO Tingwei ,XING Yongze , et al. (490)
Study on the Different Responses of SCCPs Stress between *Polymesoda erosa* and *Polymesoda expansa* XING Yongze ,YANG Mingliu ,NONG Ying , et al. (498)
Freshwater Fish Diversity in Weizhou Island WANG Xin ,GAO Tingwei ,MO Zhucheng , et al. (504)
Horseshoe Crabs Conservation: A Triple Winning Strategy XIE Huilian ,FAN Hangqing ,LIAO Yongyan , et al. (509)
Effects of Culture Pattern, Acid and Sulfide Stress on Hematology Physiological and Biochemical Parameters in Chinese Black Sleeper (*Bostrychus sinensis*) LU Yuzhe ,PAN Hongping ,WANG Shuai , et al. (516)
Characteristics and Control of a New Pest of *Avicennia marina*—*Hyblaea puera* Cramer LIU Wen'ai , LI Lifeng (523)

主 编:黄日波

Chief Editor: Huang Ribo

副主编:钟会超 何求 陈波

Associate Editors: Zhong Huichao He Qiu Chen Bo

编辑部主任:黎贞崇

Director of Editorial Office: Li Zhenchong

编 辑:陆 雁 米慧芝 陈小玲 竺利波 黎贞崇

Editors: Lu Yan Mi Huizhi Chen Xiaoling Zhu Libo Li Zhenchong

编委(兼栏目主编,按姓氏笔画顺序排列):

Members of Editorial Board(Doubles as Editors-in-Chief, the Order of Names is According to Alphabetical Order):

丁兰平 Ding Lanping	牛建峰 Niu Jianfeng	韦宇拓 Wei Yutuo	刘布鸣 Liu Buming
吴 光 Wu Guang	何 求 He Qiu	陈 波 Chen Bo	陈武华 Chen Wuhua
何宜军 He Yijun	李宝泉 Li Baoquan	李陶深 Li Taoshen	范航清 Fan Hangqing
罗海鹏 Luo Haipeng	钟会超 Zhong Huichao	郭 进 Guo Jin	高英俊 Gao Yingjun
梁达奉 Liang Dafeng	黄日波 Huang Ribo	黄庶识 Huang Shushi	温远光 Wen Yuanguang
童张法 Tong Zhangfa	简金宝 Jian Jinbao	黎贞崇 Li Zhenchong	Guoping Zhou(USA)

George A. Stanciu(Romania)

广 西 科 学 GUANGXI KEXUE

2017 年 10 月 第 24 卷 第 5 期 Vol. 24 No. 5 October 2017

主管单位:广西壮族自治区科学技术厅

Supervised by Department of Science and Technology of Guangxi Zhuang Autonomous Region

主办单位:广西科学院、广西壮族自治区科学技术协会

Sponsored by Guangxi Academy of Sciences, Association for Science and Technology of Guangxi Zhuang Autonomous Region

协办单位:广西壮族自治区计算中心

Co-sponsored by Computing Center of Guangxi Zhuang Autonomous Region

编辑出版:《广西科学》编辑部[广西南宁市大岭路 98 号 530007 电话:(0771)2503923,2503999 传真:(0771)2503923]

Edited & Published by the Editorial Office of *Guangxi Sciences*. Add: 98, Dalinglu, Nanning, Guangxi, 530007, China.

Telephone:(0771)2503923,2503999;Fax:(0771)2503923;E-mail:gxxxbjb@vip.126.com

网址 Web Site:<http://gxkk.cbpt.cnki.net/>

印 刷:广西瑞丰印务有限公司

Printed by Guangxi Ruifeng Printing Co., Ltd

国内发行:广西科学编辑部

Domestic Distributed by the Editorial Office of *Guangxi Sciences*

海外发行:中国出版对外贸易总公司(北京 782 信箱)

Overseas Distributed by China National Publishing Industry Trading Corporation(P.O.Box 782, Beijing, China)

刊 期:1994 年创刊,双月刊,2 月、4 月、6 月、8 月、10 月、12 月出版。

Periodical: Started in 1994, Bimonthly, Issued in February, April, June, August, October and December.

刊 号:ISSN 1005-9164
CN 45-1206/G3

国内定价:10.00 元